
 

 

 

Om inspektorrapporten fra et rutine besøg den 13. juni 2018 på Ortopædki-

rurgiske behandlinger - Kirurgisk Fællesafdeling, Regionshospitalet Randers. 

 

Vi har disse kommentarer: 

 

Det planlagte besøg er et rutinebesøg, hvor seneste besøg var i 2014. Ved besøget 

var de uddannelsessøgende læger og speciallægerne flot repræsenteret. Fra ledelsen 

deltog lægefaglig direktør og uddannelseskoordinerende overlæge. 

 

Der er fuldkommen overensstemmelse mellem inspektorernes vurdering og afdelin-

gens egen vurdering. 

Samtlige temaer er scoret ”tilstrækkelig” eller ”særdeles god”, og inspektorerne 

fremhæver i rapporten, at afdelingen har været velorganiseret forud for inspektorbe-

søget. 

 

Inspektorerne noterer sig en meget positiv opfattelse af afdelingen, der samtidig med 

at være meget produktiv viser et stort uddannelsesengagement. 

De yngre læger beskriver et trygt og positivt uddannelsesmiljø på afdelingen, og de 

fornemmer god opbakning og vilje til feedback. 

 

Afdelingen har søgt at styrke forskningen med en forskningsansvarlig overlæge, og 

inspektorerne ser stort potentiale i at udbygge dette tiltag med en forskningsansvar-

lig yngre læge og samarbejde om forskning med Århus Universitetshospital og 

tværgående sygehuse. Inspektorerne stiller dette som forslag som en organisatorisk 

indsats i at styrke forskningen i afdelingen. 

Som et nyt indsatsområde kan det store arbejdspres i skadeambulatoriet med fordel 

understøttes af bedre supervision. KBU og introduktionslægerne efterspørger stadig 

tandemambulatorier, der skal sikre adgang til deltagelse i ambulatorievirksomhed 

for den yngre læger, og dette indsatsområde bliver videreført i denne rapport. 

 

Inspektorerne opstiller i alt fire nye indsatsområder, der foruden de førnævnte om-

handler tværfaglig undervisning af studerende medicinere, sygeplejesker og KBU 

læger, der skal foretages af introduktions- og hoveduddannelseslæger. Et konkret 

forslag til sådan en indsats kunne ifølge inspektorerne være skadestueundervisning 

hver uge. 

 

Der planlægges med, at næste inspektorbesøg finder sted som et rutine besøg primo 

2022 eller snarest muligt derefter. 


